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The aim of the master's thesis research is to reveal the features of the financial 

system of the People's Republic of China and the prospects for its development. 

The relevance of the master's thesis is due to the fact that the role of national 

financial systems in the context of globalization is increasing. The identification of 

specific features of development of the country's financial sector helps to better 

understand its development prospects and set long-term goals. The ambiguous impact 

of the global financial crisis on the financial development of different countries 

requires special attention, which also updates the study of financial system models. 

The object of the study – financial system of the country 

The subject of the study is the financial system of the People's Republic of 

China. 

The novelty of the study lies in the fact that on the basis of comparative 

analysis of financial systems the understanding of the specifics of the national 

financial system of China, its advantages and disadvantages is deepened.  

The practical significance of the study lies in the fact that the results and 

conclusions obtained help to identify national problems and development prospects, 

as well as to determine the best model for the financial sector. The experience of 

China's financial system development may be of interest to other developing 

countries. 

The master's thesis is an independent research. 

  



Магистерская диссертация: 73 с., 5 рис., 10 табл., 65 источников 

 

НАЦИОНАЛЬНАЯ ФИНАНСОВАЯ СИСТЕМА, ОЦЕНКА 

ФИНАНСОВОЙ СИСТЕМЫ, ИНДЕКС ФИНАНСОВОГО РАЗВИТИЯ, 

ФИНАНСОВАЯ СИСТЕМА КИТАЯ, ТЕНДЕНЦИИ РАЗВИТИЯ 

ФИНАНСОВОЙ СИСТЕМЫ КИТАЯ 

 

Целью магистерской диссертации является выявление особенностей 

финансовой системы Китайской Народной Республики и перспектив ее 

развития. 

Актуальность магистерской диссертации обусловлена тем, что роль 

национальных финансовых систем в условиях глобализации возрастает. 

Выявление особенностей развития финансового сектора страны помогает 

лучше понять перспективы его развития и поставить долгосрочные цели. 

Неоднозначное влияние мирового финансового кризиса на финансовое 

развитие разных стран требует особого внимания, что также актуализирует 

изучение моделей финансовых систем. 

Объект исследования - финансовая система страны 

Предметом исследования является финансовая система Китайской 

Народной Республики. 

Новизна исследования заключается в том, что на основе сравнительного 

анализа финансовых систем углубляется понимание специфики национальной 

финансовой системы Китая, ее преимуществ и недостатков.  

Практическая значимость исследования заключается в том, что 

полученные результаты и выводы помогают выявить национальные проблемы 

и перспективы развития, а также определить оптимальную модель финансового 

сектора. Опыт развития финансовой системы Китая может представлять 

интерес для других развивающихся стран. 

Магистерская диссертация является самостоятельным исследованием. 

 


